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1. Uue jäätmehanke korraldamine 

Ettekandega esines ehitus- ja keskkonnaspetsialist Enn Vasar.
1. veebruaril 2016. a lõpeb Antsla Vallavalitsuse poolt korraldatud jäätmeveo leping, mis oli 
sõlmitud juba teist korda 5. aastaks. Seega uus jäätmeveo leping peab olema sõlmitud alates 1. 
veebruaruarist 2016. a.
Antsla valla territoorium on jagatud kolmeks piirkonnaks - Kobela alevik, Vana-Antsla alevik ja 
Antsla linn, kus me oleme läbi viinud korraldatud jäätmeveo. Aastate jooksul on tulnud 
ettepanekuid, pärimisi ja pahameelt, et miks ei ole korraldatud jäätmeveoga hõivatud kogu valla 
territoorium, ka hajaasustusega piirkonnad. 
Selleks, et kogu vald saaks hõivatud korraldatud jäätmeveoga, tuleb muuta 
Jäätmehoolduseeskirja, kuna praeguses eeskirjas ei ole ette nähtud korraldatud jäätmevedu 
maapiirkondadest. 
Vallavalitsus on nõus, et korraldatud jäätmevedu peab toimuma kogu valla territooriumil. Kuidas
seda korraldada on veel arutamist vajav teema. Põhja-Eesti kogemuste põhjal saab öelda, et suur 
prügiauto ei sõida iga majapidamise juurde metsakülas, vaid on olemas kogumispunktid ja leping
on sõlmitud külavanemaga või kellegi teisega külast.
Vallavalitsuse istungil arutati võimalust korraldada hange koos Urvaste vallaga. Urvaste vald 
võttis veel mõtlemisaega, kas liitub korraldatud jäätmeveoga, kuna praegu neil kohustust ei ole. 
Selleks, et Urvaste saaks hanke korraldamisest osa võtta peab neil olema jäätmevaldajate 
register. 

Toimus arutelu, et kui korraldatud jäätmeveoga saab hõivatud kogu valla territoorium, siis 
tõuseb/võib tõusta prügiveo hind.



Komisjoni esimees küsis, mis on vallavalitsuse järgmine samm?
Arenguspetsialist ütles, et vallavalitsus kuulab ära arengu- ja planeerimiskomisjoni arvamuse, 
kas on vajalik ühise jäätmeveo korraldamine kogu Antsla valla territooriumil või otsustatakse 
jätkata kolme piirkonnaga. Valla arengukavas on juba eelmisest perioodist sees eesmärk 
sõnastuses, et tegutseda tuleb selle nimel, et kogu vald oleks hõivatud korraldatud jäätmeveoga. 

Komisjoni esimees tahtis teada, mis on vallavalitsusel järgmine samm enne 
Jäätmehoolduseeskirja muutmist? Mis on lepingu sõlmimise ja eeskirja muutmise vahelisel ajal 
vallavalitsuse töö?
Ehitus- ja keskkonnaspetsialist vastas, et tuleb otsustada, kas jätkata vanaviisi või korraldatud 
jäätmeveoga hõivata kogu valla territoorium või jätta mingi küla välja, kuna asustustihedus on 
väike, see peab olema põhjendatud. 
Võimaliku variandina tuleks kaaluda kogumiskohtade loomist külades.

Komisjoni liige Kaili ütles, et keskkonnateadlikud elavad inimesed viivad kilekotid ja kõik muud
pakendid pakendikonteineritesse, komposteerivad biolagunevad jäätmed, põletavad paberi ja 
papi, siis prügi ei teki. Aastas võib-olla üks ämbritäis. Ta toetas ülevallalise korraldatud 
jäätmeveo lepingu sõlmimist, aga ütles, et süsteem võiks olla paindlik. 
Ehitus- ja keskkonnaspetsialist ütles, et hajaasustusega piirkondades ongi ette nähtud, et 
kohustuslik prügivedu toimub üks kord kvartalis. Konteiner võib olla ka mitme majapidamise 
peale (kus elavad üksikud vanemad inimesed).

Komisjoni esimees ütles, et talle jäi arusaamatuks, kuidas vallavalitsus selgitab 2 kuu jooksul 
välja, kui palju on neid majapidamisi, kus soovitakse mitme peale ühte konteinerit ja kui tihti 
peaks hakkama toimuma vedu?

Ehitus- ja keskkonnaspetsialist ütles, et ei tea mida vallavalitsus teeb aga tema ametnikuna peab 
välja selgitama kinnistud, kus tegelikult elatakse ning koostama registri.
Küsimusele, et kuidas lahendatakse prügivedu suvilates, vastas Enn Vasar, et leping peatatakse  
1. oktoobrist kuni 30. aprillini.

Arenguspetsialist lisas, et vallavalitsus peab oma meediakanalite kaudu inimesi teavitama, et 
Antsla Vallavalitsusel on plaanis korraldada riigihange korraldatud jäätmeveo läbiviimiseks kogu
valla territooriumil. Viiakse läbi kohtumised külade inimestega.

Ehitus- ja keskkonnaspetsialist ütles, et lepingu kohaselt teavitab jäätmevedaja ise kirjalikult iga 
majapidamist, et olete seotud korraldatud jäätmeveoga. 

Vallavalitsuse liige Lehar Neve ütles, et vallavalitsuse istungil on olnud jutuks, et kõik 
hajaasustuses olevad külad ei pea liituma korraldatud jäätmeveoga, kuna puudub ligipääs - tee 
raskele veokile. Vallavalitsuses räägiti, et lisaks Antsla linnale, Vana-Antsla ja Kobela alevikule 
peavad liituma korraldatud jäätmeveopiirkonnaga Lusti küla, Kraavi küla, Haabsaare küla ja 
Tsooru küla. Väiksemad külad jäävad korraldatud jäätmeveo piirkonnast välja.

Vallavalitsuse liige Kalev Joab ütles, et selles kokku ei lepitud.  

Ettekandja Enn Vasar lahkus.

Komisjoni esimees ütles, et vallavalitsus ei ole komisjonile esitanud oma kindlat seisukohta.
Vallavalitsusel puudub kindel seisukoht.
Pole teada, kui palju majapidamisi liitub korraldatud jäätmeveoga. On võimalik, et vanemad 
üksikud inimesed soovivad konteinerit mitme peale.



Komisjoni liige Kaili Preismann ütles, et prügifirma teeb pakkumise vastavalt registrile ja kui 
siis selgub, et mitmed majapidamised jäävad korraldatud jäätmeveo piirkonnast välja erinevatel 
põhjustel, siis ei ole enam prügiveo hind reaalne. Koostatavasse registrisse peaksid olema kantud
ainult need majapidamised, kellel saab olema kohustuslik jäätmevedu. Prügifirmalt küsida järele,
kas on võimalik, et korraldatud jäätmeveo piirkonnas hajaasustusaladel on ühe küla peale nt üks 
konteiner.

Arenguspetsialist ütles, et kõigepealt koostatakse register ja siis korraldatakse hange.

Komisjoni liikmetele jäi arusaamatuks kes vabastatakse lepingu sõlmimisest ja mis tingimustel.

Toimus arutelu, et kogu valla territooriumil ei saa korraldatud jäätmevedu toimuda, kuna seda ei 
võimalda teede olukord. Samuti kaasneb kogu valla territooriumil jäätmeveo korraldamisega 
hinna tõus. Kõik komisjoni liikmed ei nõustunud väitega.

Kujunesid välja järgmised ettepanekud:
1. Informatsioon on puudulik ja komisjoni liikmed ei saa seisukohta võtta. 
Jäätmehoolduseeskirja veel mitte muuta.
2. Jätta Jäätmehoolduseeskiri muutmata ja jätta korraldatud jäätmeveo piirkond samaks nagu 
praeguseni on olnud.
3. Lisada jäätmeveopiirkonnale (Antsla linn, Vana-Antsla ja Kobela alevik)  Lusti-, Kraavi-, 
Haabsaare- ja Tsooru küla.
4. Korraldatud jäätmevedu toimub kogu valla territooriumil.
5. Väiksemates külades üks konteiner. 

OTSUS:

Komisjoni liikmed toetasid ettepanekut korraldada ülevallaline jäätmehange, aga anda inimestele
võimalus ja tähtaeg äraültemiseks argumentidega, miks ei vajata korraldatud jäätmevedu või kes 
kaugematest küladest soovivad liituda korraldatud jäätmeveoga.
Valla lehte vastav artikkel.
Komisjoni esimees jäi eriarvamusele, informatsioon on puudulik ja seisukohta võtta ei saa. 
Jäätmehoolduseeskirja mitte muuta.

2. Külavanema statuut

Kalev tutvustas määruse eelnõud „Külavanema statuut”.
Määruse eelnõus asendati sõna „linnapea” sõnaga „linnavanem“.

Tekkis arutelu, et kui linnavanema poole võib pöörduda 1000 elanikku, aga külavanema poole 
ainult 10, proportsioonid on nii erinevad, siis peaks olema ka tasustamine erinev. Kellel oleks 
aega olla linnavanem mingi sümboolse tasu eest.
Komisjoni esimees juhtis tähelepanu punktile, kus on öeldud, et külavanemaks või 
linnavanemaks kandideerija peab andma nõusoleku. Kui linnavanem väsib või ei tule 
koormusega toime, siis on võimalus tagasi astuda.

Täiendati määruse:
- § 2 lõiget 2 Vanem on külaelanike ning nende ühiste huvide esindaja, kes juhindub oma 
tegevuses küla ühistest seisukohtadest, külas väljakujunenud tavadest, küla ja valla arengukavast 
ning Eesti Vabariigi seadusandlusest ja Antsla valla  õigusaktidest.
Olukordades, kus tegevus ei ole reguleeritud kehtivate õigusaktidega, tegutseb vanem lähtudes 
headest tavadest ja käitumisnormidest.



- § 3 lõiget 5 Vanema kandidaadid peavad andma kirjaliku nõusoleku kandideerimiseks.

- § 3 lõiget 6 Vanema volituste tähtaeg on 3 aastat.

- § 6 lõige 4 „Organiseerima külas ühistegevust ning ärgitama külaelanikke koostööle” jätta 
kohustuste alt välja, kuna on õiguste all olemas.

- § 5 lg 1 p 2 - „...teatab õigeaegselt...” sõnastada täpsemalt, sarnaselt komisjoni koosoleku või 
volikogu istungi kokku kutsumisega.
Näide valla põhimäärusest: „Komisjoni koosoleku toimumise aja, koha ja komisjoni kutsutavate 
isikute nimekirja esitab komisjoni kokkukutsuja vähemalt kolm päeva enne koosoleku 
toimumise aega”. 

Rakendussätted
- § 9 lg 1 - kui ei ole viimase 3 a jooksul valitud külavanemaid tuleb uuesti valimised korraldada.

Tekkis küsimus, mis saab nendest külavanematest, kes hetkel on külavanemad.
Kalle arvas, et hetkel olevaid külavanemaid ei peaks ära nullima. 
Samas protokollid valimistulemuste kohta puuduvad.
Kaili avaldas arvamust, et tuleks valida uued külavanemad, kui praegused külavanemad on 
tegevad olnud juba üle kolme aasta. Uue korra järgi on nagunii külavanema volituste tähtaeg 3 
aastat.
Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et kui viimase 3. aasta jooksul ei ole külavanemaid 
valitud, tuleb korraldada ühe aasta jooksul uued valimised ja valimistulemused protokollida.

- Volikogu liige Kaire Uiboleht küsis, kas külavanema valimine on kohustus?
Kalev vastas, et ei ole. Teha vastav märge määruse eelnõusse.

Kaili ettepanek, valla lehes infot levitada, kuna paljudes külades ei olegi teadetetahvlit.
Küla üldkogu võib kokku leppida teisiti nt küla list, teised infokogud.

- Asendada sõna „külaelanik” ja „külavanem” vastavalt sõnadega „elanik” ja „vanem”.

Kontaktisik on vallavanem võis vallavanema poolt määratud isik. 
Vastav märge peab olema ametniku ametijuhendis.

Komisjoni liige tahtis teada, mida tähendab § 6 lg 5 „Jälgima külas loodusressursside säästlikku 
kasutamist ning vajadusel sekkuma”. 
Toimus arutelu, leiti, et kui keegi põletab rehve või kilekotte tuleks sekkuda või lõikab puu maha
ilma raieloata. 

Ettepanek Antsla Vallavalitsusel viia tehtud parandusettepanekud määruse eelnõusse.

3. Antsla Valla Arengukava  2016-2024 II lugemine (tegevuskava)

Komisjoni esimees küsis komisjoni liikmete arvamust arengukavas tehtud muudatuste kohta.
Kaili Preismann, Kalev Joab, Evelin Tõniste ja Talvo Kont olid tehtud ettepanekutega nõus.
Janika Tõntsel ei saanud materjale kätte ja jäi erapooletuks. Komisjoni esimees oma arvamust ei 
öelnud.
Komisjoni liige Talvo Kont palus teha muudatuse arengukava tekstis.
Haridus ja kool lk 18 ARENGUVAJADUSED leida rakendus õpilaskodule - rakendus leitud, 
majutatud on 2 õpilast ning õpilasesinduse ruumidena kasutusel. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli esitada määruse eelnõu „Antsla Valla Arengukava      2016-2024 
II lugemine” volikogule arutamiseks. 



4. Informatsioon
4.1 Pagulased

Toimus lühike arutelu.
Komisjoni liikmete arvamus oli, et elamispinna leiaksime, aga tugistruktuurid on olematud nt kui
keeleõpe hakkab toimuma Tartus, siis tegelikult on bussiliiklus olematu. 
Riigi poolt on ette nähtud toetused elamispinna korda tegemiseks ja tagatakse tugiisikud. 

4.2 Järgmine komisjoni koosolek toimub 13. oktoobril 2015. a, algusega 15.00.

Kalle Nurk Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


